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TORNAĽA  A  OKOLIE
Deň rodiny a deň detí v Tornali

Koncom  mája zorganizovalo Združenie maďarských Rómov 
na Hornej zemi Deň rodiny pri príležitosti Medzinárodného dňa 
detí. Nechýbala jazda na koči, nafukovací hrad, maľovanie na 
tvár, futbalové zápasy a výborná, veselá atmosféra. Ako sme in-
formovali na stránkach novín, uvedené združenie vzniklo kon-
com minulého roka v Tornali a pôsobenie sa rozšírilo po celom 
južnom Slovensku. Predovšetkým sa opiera o Rómov maďars-
kej národnosti, ktorí si svoju budúcnosť predstavujú a plánujú 
v mieste bydliska ako maďarskí Rómovia. Partnerom združenia 
je Strana maďarskej komunity (SMK), predsedom združenia je 
Zsolt Váradi, poslanec mestského zastupiteľstva. Skonštatoval, 
že osobitnú pozornosť venujú Rómom, ale pritom je pre nich 
najschodnejšou cestou integrácia, nie osamostatnenie. Preto 
svojimi akciami oslovujú nielen Rómov. Obdobná bola situácia 
koncom mája v areáli ZŠ P. J. Šafárika na podujatí Deň rodiny, 
ktorý navštívilo mnoho záujemcov bez rozdielu národnosti. Ako 
sme sa dozvedeli, organizátori podujatie začali organizovať už 
koncom apríla a akciu spojili s futbalovými zápasmi Maďarov 
na Hornej zemi. Do športovej akcie sa zapojili futbalové muž-
stvá siedmich  obcí, ktoré medzi sebou zápasili a v Tornali si sily 
zmerali  štyri najlepšie mužstvá. Zvíťazilo mužstvo Rimavskej 
Seči, Tornaľa obsadila druhú priečku. Finále mini majstrovstiev 
vo futbale sa uskutoční v Moldave nad Bodvou, kde nás bude 
reprezentovať mužstvo Rimavskej Seči.
„Veľmi nás teší, že mnoho ľudí navštívilo naše podujatie, oso-
bitne nás teší, že sme dokázali osloviť mnohých Tornaľčanov, 
veď sa spolu zabávali Maďari, Slováci, Rómovia, deti sa spolu 
hrali. Pravdaže, udalosti predchádzala tvrdá práca, za ktorou sa 
ukrýva mnoho pomocných rúk. Rád by som využil príležitosť a 
poďakoval sa za pomoc Mgr. Anne Szögedi, primátorke mesta 
a Mgr. Henriete Balogovej, riaditeľke základnej školy, že nám 
vyšli v ústrety a dali k dispozícii areál školy. Klub Jána Vára-

diho sa postaral o jazdu kočom a veľmi nás teší, že deťom sa 
po celý čas   vzorne venovala Mgr. Gabriela Vargová, učiteľka 
ZUŠ. Spomenul by som zamestnancov mestského kultúrneho 
strediska, ktorí ma vyzbrojili aj tentokrát cennými odbornými 
radami a boli po  celý čas organizácie podujatia k dispozícii. 
Menoslov, ktorí pomohli by bol dlhý a aj z toho je vidieť, že po-
dujatie sa podarilo vďaka úzkej spolupráci“, skonštatoval Zsolt 
Váradi. Dozvedeli sme sa tiež, že združenie myslelo aj na deti v 
miestnom detskom domove, pred spomínanou akciou odovzdali 
deťom 70 darčekov a aj v budúcnosti mienia aktívne pomôcť pri 
zlepšení podmienok v našom meste.                                  T a O

 Úspešný Deň Králika

Mesto Tornaľa, Mierová 14, 982 01 Tornaľa, IČO:00319091

v zmysle § 9a ods. 9 zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí vyhlasuje konania na prenájom dočasne prebytočného majetku 
mesta spôsobom verejnej dobrovoľnej dražby – nebytové priestory na prízemí budovy mestského úradu so súp. č. 259, or. 
č. 14  na parc. KN-C č. 1178 zapísanej  na LV č. 1553  vo vlastníctve  mesta  Tornaľa  v  podiele 1/1,  v k.ú. Tornaľa, obec 
Tornaľa, okres Revúca:
1.
Prenájom nebytových priestorov - miestnosti č. 1.03a, 1.03b, 1.03c, 1.03d, 1.04 o výmere 54,47 m2 (bývalá Pôžičkáreň)
Doba prenájmu:       5 rokov od 01.08.2017 na podnikateľské účely
Miesto konania dražby:                   Mestský úrad v Tornali, ul. Mierová č. 14, zasadačka č. 40 
Dátum a čas konania dražby:     27.07.2017  o 13.00  hod.
Vyvolávacia cena:      335,04  €/mesiac
2.
Prenájom nebytových priestorov - miestnosti č. 1.43, 1.44, 1.45 o výmere 75,75 m2 (bývalá predajňa odevu - Bató) 
Doba prenájmu:                   5 rokov od 01.08.2017 na podnikateľské účely
Miesto konania dražby:                   Mestský úrad v Tornali, ul. Mierová č. 14, zasadačka č. 40 
Dátum a čas konania dražby:     27.07.2017  o 14.00  hod.
Vyvolávacia cena:      454,57  €/mesiac

Výška dražobnej zábezpeky a ďalšie podrobné informácie dražieb sú uvedené v oznámeniach zverejnených na úradnej tabuli 
mesta a na webovej stránke www.mestotornala.sk                                                   Bližšie informácie na tel. č. 047/55 11 126

Aj tento rok sa Deň Králika tešil hojnej účasti, ktorý je zároveň 
aj akciou otvorenia  letnej turistickej sezóny. Akcia začala sláv-
nostne ekumenickou bohoslužbou v reformovanom kostole, po 
príhovoroch, básňach nasledoval slávnostný akt kladenia ven-
cov k soche sv. Jána Nepomuckého, následne sa sprievod vydal 
k Slanej, do ktorej vhodili veniec na počesť svätca. Ako je zná-
me, sv. Ján Nepomucký je pokladaný za patróna riek, mostov, 
námorníkov, mlynárov, rybárov a tiež je považovaný za martýra 
spovedného tajomstva. 
Medzitým sa v autocampingu začala súťaž vo varení, do súťaže 
sa prihlásilo 16 družstiev. Ako sme sa dozvedeli od Attilu Bó-
diho, hlavného organizátora, tento rok bola účasť nižšia o dve 
družstvá, ale počet súťažiacich bol opäť vysoký. Osobitne je 
potešiteľný fakt, že družstvá boli nielen miestne, ale do súťaže 
sa prihlásili aj zo vzdialenejších obcí, ako napríklad z Gemer-
skej Hôrky či Liciniec. V priebehu dňa prítomných zabávali 
vystúpenia detí a žiakov z miestnych škôlok a škôl, podujatie  
končilo tanečnou zábavou.                                                  -red.-
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Jedným zo svetových spoločenských problémov je tabakizmus 
mládeže. Aj keď podľa štatistík bol zaznamenaný pokles fajčia-
rov, u mládeže má tento trend stúpajúcu tendenciu. Alarmujúci 
je aj znižujúci sa vek mladých fajčiarov, ktorí začínajú s fajče-
ním okolo 11. roku života. Z uvedeného dôvodu sa dňa 31. mája 
v internáte Spojenej školy internátnej v Tornali konala inter-
aktívna výchovná činnosť, ktorej cieľom bolo objasnenie tejto 
problematiky. V prvej časti aktivity si žiaci pozreli prezentáciu, 
kde sa oboznámili so zdravotnými rizikami a  dôsledkami fajče-
nia, ako aj s možnosťou regenerácie organizmu  po jeho zane-
chaní. Súčasťou podujatia bol anonymný test, pomocou ktorého 
sa prípadní fajčiari mohli dozvedieť nakoľko je ich závislosť už 
zakorenená. Na záver podujatia žiaci vytvárali vlastné plagáty 
s protifajčiarskou tematikou, ktoré sa stali súčasťou výzdoby 
školského internátu.                                                Bc. Csízi Ján

„Sme iní, ale nie horší.“ S týmto heslom sa každoročne dňa 12. 
júna koná celoslovenská akcia pod názvom „Deň krivých zrka-
diel.“ Cieľom tohto podujatia je poskytnúť možnosť nahliadnuť 
do sveta ľudí s diagnózou mentálneho postihnutia, ktorí  pro-
stredníctvom rôznej tvorivej činnosti vyjadrujú svoje myšlienky, 
pocity, predstavujú svoje nadanie, talent, a tak naprávujú skres-
lený pohľad na ľudí s týmto handicapom. Stáva sa tradíciou, že 
do tejto akcie sa každoročne zapájajú aj žiaci Spojenej školy 
internátnej v Tornali ubytovaní na Poštovej ulici, ktorí tento deň 
na chodníku pred internátom maľovali svoje pestré a veselé ob-
rázky, čím  okoloidúcim odhalili časť svojho vnútorného sveta.  
Podujatie si svojou prítomnosťou uctila aj pani riaditeľka školy 
Mgr. Ildikó Kánová, ktorá žiakom zabezpečila prekvapenie vo 
forme chutného občerstvenia. Úprimná vďaka patrí  predajniam: 
Papiernictvo  Farkas Viktor, Štefan Telky FLASCH, Norbert 
Balázs – NM -  ZEL, ako aj PIZZERII FIORE, ktorí uvedenú 
akciu sponzorovali.                                                Bc. Csízi Ján

Deň krivých zrkadiel

31. máj - Svetový deň bez tabaku

Pred pár rokmi sme na stránkach nášho mesačníka písali o úspe-
choch a vystúpeniach dychového orchestra Sobotienka, ktorý 
vtedy oslavoval svoje 55.výročie založenia. V súčasnej dobe, 
ako sme sa dozvedeli od dirigenta a sólistu dnes už bývalej 
Sobotienky, Mgr. Jaroslava Scholtza, Sobotienka neexistuje, 
postupne sa pretransformovala na tanečný orchester a v súčas-
nosti pôsobia pod názvom Tanečný orchester Rimavská Sobota 

Tanečný orchester Rimavská
Sobota na tornaľskej scéne

(TORS). Príčinami zániku pôvodného dychového orchestra bol 
predovšetkým odchod členov orchestra, predovšetkým mladých 
na štúdiá, či za prácou. A bohužiaľ, dorast z umeleckých škôl 
neprejavuje záujem hrať v orchestri. „Mladí inklinujú k inému 
hudobnému žánru, inému štýlu, zabúdajú na skutočnosť, že 
korene súčasnej populárnej hudby siahajú do ľudovej a vážnej 
hudby. Populárna hudba vznikla z opery a operety, kde zazneli 
tóny valčíka, polky, tanga, teda tanečných melódií. Oddelením 
divadla od hudby zas vznikajú tančiarne, kaviarne , kde ľudia 
pri príjemnej hudbe trávili svoj voľný čas a zabávali sa. V dvad-
siatych rokoch minulého storočia vznikajú v USA big bandy 
–dychová sekcia (kde prevládajú saxofóny, trombóny, trúbky), 
neskôr rytmické skupiny, kde sa objavujú bicie, gitary, klávesy, 
z ktorých vzniká typický štýl dnešnej kapely. Možno, keby si 
mládež tieto skutočnosti viac uvedomovala, našli by si cestu k 
tanečnej hudbe, orchestru“, informoval nás pán Scholtz. Trans-
formácia dychového orchestra  na tanečný bol proces dlhodobý 
a vlastne nevyhnutný, lebo členovia postupne odchádzali a noví 
neprichádzali. Tí, ktorí skutočne chceli pracovať, hrať srdcom, 
vytrvali, zostali. A zostali všetci pôvodní členovia, Tornaľčania, 
ktorí predtým hrali v Sobotienke. Teda v TORS hrajú z Tornale 
a tým vzorne reprezentujú naše mesto Mgr. Jaroslav Scholtz, 
Ján Csízi, Ing. Peter Beňa, Szabolcs Pásztor a Ladislav Ló czy. 
Všetkých sme ich mohli vidieť a počuť v divadelnej sále MsKS 
v Tornali koncom mája, keď oduševnene hrali pre žiakov oboch 
tornaľských základných škôl, samozrejme  , osobitne prispô-
sobené danostiam žiakov s profesionálnym výkladom. Svoj 
repertoár 23.mája 2017 prispôsobili ako výchovný koncert, na 
ktorom odzneli známe slovenské  i zahraničné tanečné melódie. 
Ako sme sa ďalej dozvedeli od skúseného muzikanta  TORS, 
tanečný orchester zastrešuje Mestské kultúrne stredisko v Ri-
mavskej Sobote (aj Sobotienka pôsobila pri MsKS v Rimav-
skej Sobote, pozn. red.), ktoré poskytuje priestory na nácviky 
recipročne za dva koncerty ročne, pri príležitosti Dní mesta a 
Vianočný koncert. Nácviky sú pre členov pravidelné, stretávajú 
sa každý pondelok. Pričom mnohí členovia orchestra do Rimav-
skej Soboty dochádzajú, pretože muzikanti sú nielen z Rimav-
skej Soboty a Tornale, ale aj Hnúšte, Lučenca a okolia, Rožňavy 
a Banskej Bystrice. Dirigentom orchestra je Peter Jurkovič z 
Banskej Bystrice, ktorý skladby vyberá, upravuje, prepracová-
va pre daný orchester podľa obsadenia. Nástrojové obsadenie 
TORS je nasledovné: tri trúbky, dve pozauny, štyri saxofóny, 
basová gitara, klávesy a bicie. TORS má v súčasnej dobe 14 
členov. Tanečnému orchestru chýba momentálne šikovný gi-
tarista, ktorého by medzi sebou radi uvítali. Pri jednotlivých 
skladbách sa striedajú dvaja speváci, okrem Jaroslava Scholtza, 
ktorý je inak učiteľom miestnej ZUŠ, je speváčkou pani Monika 
Bírová z Hrachova. Dozvedeli sme sa, že spomínaná speváčka 
spievala s profesionálnymi orchestrami a profesionálnymi spe-
vákmi, medzi inými aj s Dušanom Grúňom. Repertoár tanečné-
ho orchestra tvoria  predovšetkým tanečné melódie, slovenská i 
svetová tanečná hudba, predovšetkým z 50.-70.rokov minulého 
storočia. Hrajú na počúvanie, skladby známe i zabudnuté, hud-
bu swingovú, hudbu čias minulých, ale hrajú predovšetkým pre 
radosť. Každoročne sa prezentujú na Festivale dychových hu-
dieb Jána Plichtu v Tisovci, vystupujú na rôznych slávnostiach, 
akciách, Dňoch mesta i obce, vystupovali v tejto formácii aj na 
Dňoch mesta Tornaľa či Dňoch Králika. Niektorí členovia z 
Tornale (J. Schlotz a J. Csízi) úzko spolupracujú aj s Retro Mu-
sic Band z Rožňavy (RMB), muzikanti sa orientujú na dixiland 
a navzájom si vypomáhajú. Práve s RMB mali možnosť pre-
zentovať sa v košickom štúdiu teleRegina. Pre uvedené orches-
tre je veľmi dôležitá prezentácia a možnosť zviditeľnenia  sa. 
Každý potlesk divákov hudobníkov posúva vpred. Pretože títo 
muzikanti, mohli sme to vidieť aj v Tornali, hrajú skutočne zo 
srdca, inak to nejde. Tu nehovoríme o honorároch, peniazoch, 
ale hodinách, dňoch, rokoch odriekania vlastného voľného času 
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Zasadalo mestské zastupiteľstvo
Poslanci sa stretli pred let-
nými dovolenkami na zasad-
nutí 22.júna. Zasadnutie aj 
tentokrát viedla Mgr. Anna 
Szögedi. Po procedurálnych 
hlasovaniach sa na rad dosta-
li otázky, podnety miestnych 
občanov. O slovo požiadali 
pracovníci stavebnej firmy, 
ktorí realizovali výstavbu do-
mov smútku v Stárni a Be-
hynciach. V súčasnej dobe, 
keď sa práce realizujú v Stárni 
(verejné obstarávanie vyhrala 
iná firma), odborníci stavebnej 
firmy navrhujú mestu zastave-
nie prác, pretože podľa ich ná-
zoru priebeh prác a technoló-
gie nezodpovedajú súčasným 
predpísaným požiadavkám. 
V odpovedi pani primátorka 
skonštatovala, že mesto počká 
na stanovisko Štátneho sta-
vebného dohľadu a stanovisko 
nezávislého statika. Následne 
podniknú potrebné kroky. In-
formáciu poslanci zobrali na 
vedomie.
Následne Mgr. Ladislav Nagy 
informoval o plnení prijatých 
uznesení. Na základe správy 
uznesenia sú splnené, resp. sa 
plnia. Nasledovala správa pri-
mátorky mesta.
Mgr. Anna Szögedi najprv 
informovala o stave počtu 
obyvateľov. Vyplynulo, že od 
posledného zasadnutia MsZ 
opäť klesol počet obyvateľov 
o šesť osôb. Otázka je dôleži-
tá preto, lebo štát na základe 
počtu obyvateľov posiela po-
dielové dane. Ak teda klesá 
počet obyvateľov, znižuje sa 
aj výška podpory, popri tom 
všetkom je ale potrebné udr-
žať chod zariadení. Na druhej 
strane stály pokles obyva-
teľstva môže viesť k nízkemu 
počtu obyvateľov, čo môže 
mať vplyv na nedostatok od-
borníkov. V správe odznelo, 
že pri rozdeľovaní potravino-
vých a hygienických balíčkov 
mesto podáva len pomocnú 
ruku. Balíčky pripravuje Slo-
venský červený kríž, ktorý aj 
rozhoduje, komu budú pride-
lené. Keďže si mnohí myslia, 
že balíčky prerozdeľuje mest-

ský úrad, viacerí sa obrátili so 
sťažnosťou na úrad, z akého 
dôvodu im nebola pridelená 
výpomoc. „Kto získa uvedenú 
pomoc je výlučne v kompe-
tencii zamestnancov  Sloven-
ského červeného kríža. Mesto 
nemá právo zasahovať,“ vy-
zdvihla pani primátorka. Ďalej 
referovala o činnosti jednot-
livých odborov. Prítomní sa  
mohli dozvedieť, že niektoré 
projekty čakajú na schválenie, 
niektoré sa vypracovávajú a 
niektoré aj realizujú. Môže-
me spomenúť revitalizáciu 
Sídliska Stred, obnovu ciest 
v Stárni, projekt na obnovu 
kúpaliska, ktorého schválenie 
už dvakrát odročila príslušná 
agentúra. Podľa neoficiálnych 
informácií sa onedlho môžu 
začať zatepľovacie práce na 
divadelnej sále kultúrneho 
strediska, obnova vykurova-
nia a osvetľovacích zariadení. 
Obe základné školy môžu rá-
tať s podporou vo výške viac 
desiatok tisíc eur, z ktorých sa 
obnovia elektrické rozvody. 
Tie sú v nevyhovujúcom sta-
ve v oboch školských zariade-
niach. Kontrola dokumentov v 
súvislosti s čističkou odpado-
vých vôd a kanalizáciou po-
trvá dva-tri týždne, následne 
dostane príslušné ministerstvo 
dokumenty, ktoré sú potrebné 
k investícii. V správe odznelo, 
že mesto eviduje a vymáha 
daňové nedoplatky v 686 prí-
padoch. Počet exekúcií nie je 
totožný s počtom neplatičov, 
pretože voči niektorým oso-
bám môže prebiehať niekoľko 
exekúcií naraz. Hoci klesol 
počet nezaplatených pohľadá-
vok, ale výška je aj tak značná, 
predstavuje 137 tisíc eur. Pani 
primátorka ďalej informo-
vala o prípravách jesenných 
Dní mesta Tornaľa a vyzvala 
poslancov, aby do septembra 
podali návrhy na ocenených.  
Správu zobrali poslanci na 
vedomie.  Následne Ing. Eri-
ka Győrfiová, hlavná kont-
rolórka mesta, referovala o 
výsledkoch kontrol v kultúr-
nom stredisku. Skonštatovala, 

že na základe kontroly za rok 
2014 našla 15, predovšetkým 
administratívnych chýb. Sú-
časná kontrola mala zistiť, či 
kompetentní odstránili nedo-
statky. Zo správy hlavnej kon-
trolórky vyplynulo, že všetky 
chyby a nedostatky boli od-
stránené a všetko je v poriad-
ku. Ďalej pani Ing. Győrfiová 
informovala o chode pláno-
vaných kontrol. Informovala, 
že sa chystá na kontrolu do 
Mestských služieb mesta, oso-
bitne vyzdvihla chatky v are-
áli kúpaliska. Ako sme na jar 
informovali, majitelia chatiek 
spísali petíciu proti odstrá-
neniu chatiek z areálu kúpa-
liska v súvislosti s plánovanou 
obnovou plážového kúpaliska. 
Na základe informácií hlavnej 
kontrolórky je zrejmé, že ma-
jitelia a prevádzkovatelia cha-
tiek zaplatili menej poplatkov 
ako mali.
Následne Mgr. Ladislav Nagy 
informoval poslancov, že 8. 
septembra uplynie 6-ročný 
mandát hlavnej kontrolórky, 
preto bude mestské zastupi-
teľstvo voliť nového kontroló-
ra. Výberové konanie vypíše 
mestský úrad v zákonom sta-
novenej lehote.
Ďalej Ing. Tímea Koleszáro-
vá, vedúca odboru financií, 
informovala o výsledkoch 
záverečného účtu mesta za 
rok 2016. Uvedený dokument 
podrobne analyzovala aj hlav-
ná kontrolórka mesta, ktorá 
okrem iného vyzdvihla, že v 
stanovenom období  mal byť 
príjem mesta namiesto plá-
novaných 6 miliónov eur 8 
miliónov eur. Výška bežných 
príjmov sa od roku 2010 zvý-
šila o viac ako 2 milióny eur. 
Záverečný účet mesta za rok 

2016 poslanci jednohlasne 
prijali. Nasledovali pozme-
ňovania viacerých všeobecne 
záväzných nariadení, ktoré 
sa týkali verejného poriadku, 
prenájmov nebytových pries-
torov a územného plánu mes-
ta. Poslanci na základe návrhu 
pozmenili stanovy mestského 
kultúrneho strediska, aby boli 
v súlade so zákonom. Na ná-
vrh poslanca PaedDr. Attilu 
Mika poslanci schválili , aby 
bolo od 1.októbra kultúrne 
stredisko pomenované podľa 
Mihálya Tompu, úradný ná-
zov: Mestské kultúrne stredis-
ko Mihálya Tompu v Tornali. 
Návrh poslanci jednohlasne 
schválili. Poslanci schválili 
aj návrh zateplenia Maters-
kej škôlky na Školskej ulici a 
mestského úradu. Tiež schvá-
lili, aby mesto za symbolickú 
cenu odpredalo pozemok bý-
valého trhoviska Slovenskej 
autobusovej doprave (SAD), 
kde bude vybudovaná auto-
busová zastávka.  Výstavbu 
autobusovej zastávky zreali-
zuje SAD z vlastných prostri-
edkov, preto žiadali odpredaj 
pozemku. Odpredaj pozemku 
takmer polrok skúmal aj proti-
korupčný úrad, ktorý nakoniec 
schválil transakciu. Odpredaj 
je podrobne zmluvne zakot-
vený, napríklad aj s vopred 
neočakávanými skutočnosťa-
mi, čo bude s nehnuteľnosťou, 
pozemkom, ak podnik ukončí 
svoju činnosť, resp. zanikne. 
Poslanci následne posudzova-
li   rôzne žiadosti a nasledo-
vali poslanecké interpelácie. 
Nakoniec pani primátorka 
poďakovala poslancom a za-
mestnancom mesta za odve-
denú prácu v prvom polroku a 
zasadnutie ukončila.      T a O

V predchádzajúcom vydaní mesačníka sme v článku „Ná-
vrh na riešenie starého a nepretržitého problému“ nespráv-
ne uviedli vety. Správne znenie: Väčšie mestá pri riešení 
problematiky využívajú kastráciu. Kastrácia je podstatne 
lacnejšia ako odchyt psov. Za chybu sa ospravedlňujeme!

OPRAVA

na úkor rodiny. Všetko je to založené na dobrovoľnosti a tvr-
dej práci. Každé vystúpenie je úspechom pre hudobníkov, ak 
ho zdobia spokojné a usmievavé tváre divákov. Želajme si, aby  

muzikanti TORS, ktorí kus svojho života zasvätili hudobným 
nástrojom a kolektívu orchestra, mohli hrať všetkým nám pre 
radosť čo najdlhšie.                                                              E. Z.
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TORNAĽA A OKOLIE 
TORNALJA ÉS VIDÉKE

PaedDr. Ladislav Iván interpeloval v súvislosti s verejným 
osvetlením. Upozornil, že na Daxnerovej ulici osvetlenie už 
dlhší čas riadne nefunguje. Môžeme vedieť, kde sa stala chyba? 
Na otázku odpovedal István Hunyák, vedúci Mestských služieb 
mesta. Skonštatoval, že o chybe vedia, spôsobuje ju program, 
ktorý riadi osvetlenie. Chybu sa snažia odstrániť, zatiaľ neú-
spešne. Pani primátorka vyzvala pána riaditeľa, aby sa skontak-
tovali s firmou, ktorá realizovala obnovu verejného osvetlenia, 
aby chybu odstránila v záručnej lehote.
PaedDr. Marcela Bundová Anderková sa opýtala na možnosť 
zvýšenia počtu pracovníkov počas turistickej sezóny , ktorí sa 
starajú o poriadok a čistotu, predovšetkým počas víkendov.  Na 
otázku reagovala Mgr. Anna Szögedi, ktorá povedala, že úlohou 
dvoch zamestnancov je zistiť, ako by sa dala otázka vyriešiť.

Attila Bódi sa informoval o stave rozhlasov. Podľa jeho slov 
v Králiku na Mierovej ulici je rozhlas funkčný po cintorín. Je 
možnosť, aby sa zariadenie rozšírilo po koniec mesta? István 
Hunyák vo svojej odpovedi informoval, že na území mesta je 
zatiaľ 27 chybných rozhlasov, ktorých oprava priebežne pokra-
čuje. Problém v dohľadnej dobe vyriešia.
Ing. Ján Deák sa opýtal vedenia mesta, aká je situácia s obno-
vou kúpaliska. Pani primátorka skonštatovala, že situácia je v 
riešení. Samotný projekt je dlhodobý, musia uplynúť termíny a 
je potrebné doložiť veľa dokumentov.  Projekt nepodalo mesto, 
ale partner mesta, riaditeľstvo Národného parku v Aggteleku. 
Kompetentní našli chyby, nedostatky v dokumentoch, ktoré 
bolo potrebné odstrániť, opraviť. Zamestnanci partnerskej inšti-
túcie pracujú na uvedenom probléme.                                T a O 

Interpelácie poslancov

Je jasné, že najpopulárnejším športom na 
celom svete sa javí futbal  a nie je to inak 
ani v našom meste. Futbal vďaka svojim 
danostiam kolektívneho športu včleňuje 
viac ľudí a fanúšikov ako športy jednot-
livcov. 
Hrdo však môžeme vyhlásiť, že práve 
športy jednotlivcov dosahujú pozoru-
hodné výsledky, či už v oblasti behu, 
cyklistiky či kulturistiky. O úspechoch 
tornaľských športovcov, ktorí vynikajú 
v spomínaných oblastiach športu , sme 
nie raz informovali na stránkach nášho 
mesačníka. Tentokrát sme sa rozprávali s 
Patrikom Spodniakom, ktorý dosiahol v 
prvom polroku tohto kalendárneho roka 
pozoruhodné výsledky v kulturistike a v 
máji sa zúčastnil majstrovstiev Európy v 
kulturistike v Španielsku. Na našu otázku 
odpovedal, že kulturistike sa začal veno-
vať už počas štúdia na gymnáziu, odvtedy 
sa tomuto druhu športu nepretržite venuje 
a tri roky sa kulturistike venuje súťažne. 
Znamená to, že si to vyžaduje nielen dob-
re zostavený pravidelný trénig, ale treba 
dbať aj o správnu výživu a oddych. Prvej 
súťaže sa zúčastnil v Žiline v roku 2014 
v kategórii men ´s physique, kde obsadil 
13. miesto a v priebehu jedného roka si 
na majstrovstvách Slovenska vybojoval 
desiatu priečku. „Po tejto súťaži sme sa s 
mojím trénerom rozhodli, že vynecháme 
jeden rok, najprv musím nabrať svaly, až 
potom mám nominovať na súťaž“, skon-
štatoval Patrik Spodniak. Plán priniesol 
svoj výsledok, ďalšej súťaže sa Patrik 
zúčastnil minulú jeseň v Prešove, kde na 
Tatranskom  pohári získal pekné druhé 
miesto a o týždeň neskôr na ďalšej sú-

ťaži obhájil opäť druhú priečku. Ročnou 
prípravou uzavrel teda úspešný rok, a tak 
sme sa dopracovali k tomuto roku. „Mys-
lím si, že tento rok bol pre mňa zatiaľ veľ-
mi úspešný. Na jar som sa zúčastnil troch 
pretekov. Najprv som sa zúčastnil na Ext-
rifit Slovakia Cupe v Michalovciach, kde 
som obsadil druhú priečku, potom nasle-
dovali majstrovstvá Slovenska. Súťaže 
som sa zúčastnil tak, že som nominoval 
aj na majstrovstvá Európy. Znamená to, 
že pokiaľ budem úspešný na majstrovst-
vách Slovenska, môžem vycestovať na 
majstrovstvá do Španielska. Opäť som 
na majstrovstvách obhájil druhú pozíciu, 
ale keďže medzičasom víťaza vylúčili 
zo súťaže, postúpil som ďalej, a tak som 
vo svojej kategórii majstrom Slovenska. 
Vďaka tomuto úspechu som sa dostal s 
ostatnými slovenskými reprezentantmi 
do španielskej Santa Susanny, kde som 
napokon obsadil 13.miesto. Bol to ob-
rovský, neopísateľný zážitok, z Tornale 
z fitnescentra Big Bull som sa zúčastnil 
majstrovstiev Európy, kde som získal 
mnoho skúseností. Na jeseň som si vytý-
čil veľký cieľ. Rád by som sa zúčastnil 
majstrovstiev sveta vo Francúzsku. Pod-
mienkou je získať dobré výsledky v kva-
lifikačných súťažiach. Ak sa to podarí, čo 
by ma nesmierne potešilo , môžu prísť 
majstrovstvá sveta“, skonštatoval Patrik. 
Povedal tiež, že pretekov sa zúčastnil ako 
člen klubu VTJ Technika v Liptovskom 
Mikuláši a jeho trénerom  je vynikajúci 
kulturista Ľubomír Hečko. 
Prezradil ďalej, že športom jednotlivcov 
sa nevenuje toľko pozornosti ako kolek-
tívnym športom, hoci si všetky druhy 

športu vyžadujú obrovskú dávku  trpez-
livosti, času a odriekania. „Ak sa poob-
zeráme po meste, zistíme, že sa značne 
zvýšil počet športovaniachtivých  a nielen 
mladých. Nenavštevujú len fitnescentrá , 
ale mnohí sa venujú behu, cyklistike, jaz-
dia na kolieskových korčuliach, venujú sa 
turistike či lyžovaniu. Pravdaže, mnoho 
ľudí sa športu venuje na súťažnej úrovni, 
na to je potrebné vhodné zázemie, klub, 
finančné zabezpečenie, ale mnohí sa na 
šport pozerajú ako súčasť zdravého život-
ného štýlu. A tak je to v poriadku! Je jed-
no, čomu sa človek venuje, len nech nie-
čo robí, pretože aj menej športu je lepšia 
možnosť,  ako nerobiť  vôbec nič! Ak sa 
športu niekto venuje súťažne, aby zmeral 
svoje sily  s inými športovcami, to si vy-
žaduje osobitnú pochvalu. Zdá sa mi, že 
v posledných rokoch sa aj v Tornali stal 
zdravý životný štýl populárnym. Mnohí 
nielen športujú, ale dbajú aj na zdravú 
životosprávu, mnohí ma vyhľadávajú  , 
aby som poradil či viedol tréning“, infor-
moval nás na záver a dodal: „S určitou 
dávkou pokory, silou vôle a odriekaním 
sa dá dostať hocikde aj z malého mesteč-
ka, len si treba vytýčiť cieľ a ísť za ním. 
Ak niekto pochádza z veľkomesta, nie je 
vo zvýhodnenej situácii, pretože aj ten 
človek musí takisto trénovať, pracovať na 
sebe, aby niečo dosiahol“. 
Tí, ktorí by potrebovali rady od Patrika 
Spodniaka, ako sám povedal, môžu ho 
nájsť vo fitnescentre Big Bull, športovom 
centre M – Gym alebo na sociálnej sieti, 
kde rád poradí či už ako pretekár alebo 
tréner.                                               

-red.-

Ďalší športový úspech v Tornali


